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AM: tovább erősítjük az együttműködést az agrárium területén Szlovákiával 
2024. február 6. – MTI, Demokrata, VG.hu, ma7.sk 

Az ukrán gabona okozta piaci nehézségekről, az európai gazdatüntetésekről, kereskedelmi és 

állategészségügyi kérdésekről is egyeztetett Nagy István agrárminiszter hivatalában Richard 

Takáccsal, Szlovákia új mezőgazdasági és vidékfejlesztési tárcavezetőjével kedd délután - 

közölte az Agrárminisztérium (AM) kedden az MTI-vel. A közlemény szerint Nagy István 

kiemelte, "fontos, hogy mindig a legjobbat tudjuk kihozni a közös ügyeinkből, ha összefogunk, 

akkor könnyebben tudjuk az érdekeinket érvényesíteni". A miniszter kifejtette, a Közös 

Agrárpolitika Stratégiai Terve új feltételeket hozott, ezért a tanácsadói és a falugazdász 

hálózatot megerősítette Magyarország. A magyar agrártámogatási rendszer hatékonyságát 

mutatja, hogy a merőben új, komoly feltételeket és követelményeket támasztó uniós 

szabályrendszer keretei között is meg tudtuk teremteni a feltételeit annak, hogy emelt összegű, 

70 százalékos támogatási előleget fizessünk 136 ezer gazdának. A múlt év finanszírozási 

nehézségei közepette ennek óriási jelentősége van az egyes gazdaságokban. 

 

A Szülőföldön magyarul program még hatékonyabb lebonyolítása érdekében 

egyeztettek 
2024. február 6. – Felvidék.ma 

A Szülőföldön magyarul program keretében évente több mint 220 ezer külhoni magyar gyerek 

és fiatal részesül oktatási-nevelési támogatásban, akik tanulmányaikat szülőföldjükön magyar 

nyelven végzik. A program még hatékonyabb lebonyolítása érdekében tartottak ma egyeztetést 

Budapesten a Nemzetpolitikai Államtitkárság és a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. vezetőivel, 

valamint stratégiai partnereikkel: a külhoni magyar pedagógusszövetségek és a Rákóczi 

Szövetség képviselőivel – adta hírül Potápi Árpád János a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára közösségi oldalán. 

 

Kiosztotta a háborús lázban égő Ursula von der Leyent a Kárpátaljáról származó 

képviselő 
2024. január 6. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Mandiner, 24.hu, Demokrata, HírTV, 

Felvidék.ma 

„Ma is ugyanaz a meggyőződésem, mint két évvel ezelőtt: Ukrajna győzni fog, és Európa 

minden lépésnél mellette fog állni” – jelentette ki Ursula von der Leyen, az Európai Bizottság 

elnöke kedden Strasbourgban, az Európai Parlament plenáris ülésén. Az Ukrajnának nyújtott 

európai uniós támogatásokról szóló vitában a bizottsági elnök elmondta: két éve annak, hogy 

Oroszország háborút indított Ukrajna, egy vasakarattal és a jövőbe vetett jó reménnyel 

rendelkező nemzet ellen, ezzel a támadással Vlagyimir Putyin orosz elnök szembeszállt a 
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https://demokrata.hu/magyarorszag/tovabb-erosodik-az-egyuttmukodes-az-agrarium-teruleten-szlovakiaval-788374/
https://felvidek.ma/2024/02/a-szulofoldon-magyarul-program-meg-hatekonyabb-lebonyolitasa-erdekeben-egyeztettek/
https://felvidek.ma/2024/02/a-szulofoldon-magyarul-program-meg-hatekonyabb-lebonyolitasa-erdekeben-egyeztettek/
http://www.mti.hu/Pages/Default.aspx?lang=hun&menuid=
http://www.mti.hu/Pages/Default.aspx?lang=hun&menuid=
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szabadsággal, az önrendelkezéssel és a demokráciával. Bocskor Andrea, a Fidesz európai 

parlamenti képviselője a vitához hozzászólva elmondta: "közel két éve tart az ukrajnai háború, 

és azóta az Európai Parlament ugyanazokat az üres frázisokat ismételgeti, hogy támogatjuk 

Ukrajnát, amíg kell, majd a képviselők kimennek a teremből, és élik a nyugodt életüket". 

                       
Nagyszabású fejlesztés: frissített digitális eszköztárral kezdődik az új félév a 

Sapientia egyetemen  
2024. február 6. – Krónika 

Nagyszabású fejlesztést hajtottak végre, így frissített digitális eszköztárral kezdődik az új félév 

a Sapientia EMTE-n, a fejlesztés több mint 2000 hallgatót fog érinteni Csíkszerdában, 

Marosvásárhelyen, Kolozsváron és Sepsiszentgyörgyön – közölte az egyetem. Amint az 

egyetem közleményében olvasható, a Sapientia EMTE 2022-ben elnyert egy nagyszabású, 2,4 

millió euró értékű digitalizációs pályázatot, melyet az oktatás és kutatás fejlesztésére 

fordítanak. A PNRR: Alapok a modern és megreformált Romániáért! keretében kapott 

támogatás segítségével már egy sor olyan beruházást megejthetett az intézmény, melynek 

köszönhetően a hallgatók a mai trendeknek megfelelő oktatási és kutatási szoftverekkel, 

eszközökkel dolgozhatnak akár a következő félévben is, így a megszerzett tudásnak 

köszönhetően pedig kompetensebb szakemberekké válhatnak.  

 

Példaértékű Erdélyben a gyulafehérvári fejedelmi palota főépületének felújítása 

Guttmann Szabolcs szerint  
2024. február 6. – MTI, Krónika 

Példaértékű Erdélyben a gyulafehérvári fejedelmi palota főépületének felújítása, az itteni vár 

teljes rehabilitációja – jelentette ki az MTI érdeklődésére Guttmann Szabolcs műépítész, 

műemlékvédelmi szakember azt követően, hogy a főépület és az abban berendezett Erdélyi 

Fejedelmek Palotája múzeum hétfőn megnyitotta kapuit a nagyközönség előtt. A felújítási 

munkálatokat, az abban részt vevő népes szakembercsapatot vezető építészként irányító 

kolozsvári szakember hangsúlyozta: az épület történelmi értéke kimagasló, három belső 

udvarával már a középkorban egyedi épületegyüttese volt Erdély római katolikus 

püspökségének, mellette a székesegyházzal. 

 

Lovas rendezvényekhez keres társszervezőket Hargita Megye Fejlesztési 

Ügynöksége 
2024. február 6. – maszol.ro 

Hargita Megye Fejlesztési Ügynöksége lovases emények megszervezéséhez várja társrendező 

szervezetek jelentkezését, melynek határideje 2024. február 14., 12 óra – adta hírül az 

ügynökség. Közleményük szerint az idén folytatják a korábban elkezdett munkát azzal a céllal, 

hogy fellendítsék a megye lovaséletét, összhangot teremtsenek a fiatalok és környezetük között, 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/nagyszabasu-fejlesztes-frissitett-digitalis-eszkoztarral-kezdodik-az-uj-felev-a-sapientia-egyetemen
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/nagyszabasu-fejlesztes-frissitett-digitalis-eszkoztarral-kezdodik-az-uj-felev-a-sapientia-egyetemen
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/peldaerteku-erdelyben-a-gyulafehervari-fejedelmi-palota-foepuletenek-felujitasa-guttmann-szabolcs-szerint
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/peldaerteku-erdelyben-a-gyulafehervari-fejedelmi-palota-foepuletenek-felujitasa-guttmann-szabolcs-szerint
https://maszol.ro/belfold/Lovas-rendezvenyekhez-keres-tarsszervezoket-Hargita-Megye-Fejlesztesi-Ugynoksege#google_vignette
https://maszol.ro/belfold/Lovas-rendezvenyekhez-keres-tarsszervezoket-Hargita-Megye-Fejlesztesi-Ugynoksege#google_vignette
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és támogassák a helyi lovas egyesületeket. Az együttműködő szervezeteket arra buzdítják, hogy 

jelezzék részvételi szándékukat a megadott határidőig.  

 

Sokba került a gyorshajtás – nincs már magyar diplomataútlevele a Csíki Sör 

tulajdonosának 
2024. február 6. – maszol.ro 

Visszavonta Szijjártó Péter magyar külügyminiszter a Csíki Sör tulajdonosának, Lénárd 

Andrásnak a diplomata-útlevelét. A vállalkozó már nem „sördiplomata”, számol be a hvg.hu. A 

vállalkozó diplomataútlevele akkor került a figyelem középpontjába, miután magyar 

állampolgárságára és diplomata-útlevelére hivatkozott, mikor fellebbezést nyújtott be 

gyorshajtási bírságai miatt. A Magyar Hang akkor arról írt, hogy az üzletember január 7-én a 

bukaresti rendszámú Bentleyjével 162 kilométer per órás sebességgel hajtott az Arad megyei 

Nagylak közelében az autópályán. Ezen a szakaszon egyébként százas korlátozás volt 

érvényben. A gyorshajtás miatt Lénárd 3300 lejes büntetést kapott, és jogosítványát is 

bevonták 90 napra. 

 

Eltakarították a romokat, elkészült az ideiglenes tető a gimnázium bentlakásánál 
2024. február 6. – szekelyhon.ro 

Eltakarították a romokat és elkészült az ideiglenes tető is a székelyudvarhelyi Tamási Áron 

Gimnázium bentlakásánál, hamarosan pedig nekilátnak az épület és a domboldal 

megtámasztásának – adja hírül az oktatási intézmény. A bentlakás épületének sürgősségi 

beavatkozásai az ütemterv szerint haladnak: befejezték a belső munkálatokat, azonban az 

időjáráson is múlik, hogyan haladnak a továbbiakban – írják hétfői közleményükben. 

Eltakarították a romokat, múlt héten, csütörtökön – a nyomozó hatóságok felügyelete mellett, 

az építési szakértők jelenlétében –, megtörtént a sánc kiásása a beomlott résznél. Elkészült az 

ideiglenes tető a folyosó felett. Hétfőn befejezték az alátámasztásokat, és nekiláttak az épület, 

valamint a domboldal megtámasztásának, ugyanakkor elkezdték a mintegy 200 méter hosszú 

kerítés építését is. Január 25-én, a Tamási Áron Véndiák Egyesület – egyeztetve a gimnázium 

vezetőtanácsával – a bentlakás beomlott hálóinak 42 diákjához vagy családjához juttatott el 

fejenként 3 ezer lejes támogatást, banki utalással. 

 

Kelemen Hunor: Instabilitás, kiszámíthatatlanság jellemezi a jelenlegi 

kormányzást 
2024. február 6. – maszol.ro, Krónika 

Instabilitás, kiszámíthatatlanság jellemezi a jelenlegi kormányzást - jelentette ki Kelemen 

Hunor a Digi 24 hírtelevíziónak adott interjújában. Az RMDSZ elnöke szerint a Románok 

Egyesüléséért Szövetség (AUR) veszélyt jelent Románia számára, de semmi esély nincs arra, 

hogy a párt hatalomra kerüljön. Mint fogalmazott, Románia nem engedhet meg magának egy 

ilyen kalandot. Úgy véli, az AUR jól szerepel majd, elérheti a 20 százalékot, de ez az eredmény 

nem fogja őket a kormányba emelni. Arra a kérdésre, hogy George Simion vagy Diana Șoșoacă 
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https://maszol.ro/belfold/Sokba-kerult-a-gyorshajtas-nincs-mar-magyar-diplomatautlevele-a-Csiki-Sor-tulajdonosanak
https://maszol.ro/belfold/Sokba-kerult-a-gyorshajtas-nincs-mar-magyar-diplomatautlevele-a-Csiki-Sor-tulajdonosanak
https://szekelyhon.ro/aktualis/eltakaritottak-a-romokat-elkeszult-az-ideiglenes-teto-a-gimnazium-bentlakasanal
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-Instabilitas-kiszamithatatlansag-jellemezi-a-jelenlegi-kormanyzast
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-Instabilitas-kiszamithatatlansag-jellemezi-a-jelenlegi-kormanyzast
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„az oroszok emberei-e”, Kelemen Hunor azt mondta, nincsenek bizonyítékai, így nem akar 

erről nyilatkozni. „Ahogyan viselkednek, akár lehetnek is” - jelentette ki. Hozzátette 

ugyanakkor, hogy Románia számára veszélyesek, ez nem kétséges. 

                  
Horony Ákos: Megmarad a Kisebbségi Kulturális Alap 
2024. február 6. – Ma7.sk 

Horony Ákos kisebbségi kormánybiztos megerősítette, a Kisebbségi Kulturális Alap továbbra 

is működni fog. Martina Šimkovičová kulturális miniszter a csütörtöki kabinetülésen a 

kormány jogalkotási tervéből visszavonta a kulturális alapok összevonására vonatkozó pontot. 

Horony köszönetet mondott azoknak, akik aláírták az alap megőrzése érdekében indított 

petíciókat, továbbá a Kisebbségi Bizottság tagjainak, Forró Krisztiánnak, a Magyar Szövetség 

elnökének, hogy a miniszterelnökkel való találkozóján felvetette a témát, valamint a kulturális 

minisztérium képviselőinek is a konstruktív párbeszédért és azért, hogy meghallották a 

kisebbségek követeléseit. 

 

A 23. Nemzetközti Magyar Fotószalon képeiből nyílik kiállítás Füleken 
2024. január 6. – MTI, Magyar Nemzet, ma7.sk 

A 23. Nemzetközi Magyar Fotószalon legjobb képeiből nyílik kiállítás pénteken a felvidéki 

Füleken a Városi Honismereti Múzeumban - tájékoztatta az MTI-t a szervező Füleki 

Vármúzeum hétfőn. A vándorkiállítás a Magyar Fotóművészek Világszövetsége által évente 

megrendezett fotópályázat 23. évadának legjobb felvételeiből jött létre. A versenybe ezúttal 

kilenc országból 184 fotós nevezett be 1771 alkotással - írták a sajtóközleményben. A 

legsikeresebb műveket szakmai zsűri értékelése alapján vándorkiállításon és katalógusban 

mutatják be. Ismertették: Kölcsey Ferenc 200 évvel ezelőtt fejezte be és adta le a Himnusz 

kéziratát, ennek kapcsán az idei évfordulós kategória központi témája a Himnusz lett, Madách 

Imre születésének 200. évfordulója alkalmából pedig a szerző jól ismert műve, Az ember 

tragédiája került a középpontba. 

 

Tiszta, hagyományőrző szív dobog Jókán. Közművelődési Díjas Szabóné Szakál 

Mária 
2024. február 6. – Ma7.sk 

Töretlenül és tiszta lélekkel táncol 45 éve a jókai hagyományőrző tánccsoport. Vezetőjük, 

Szabóné Szakál Mária a Csemadok országos gáláján átvehette a Közművelődési Díjat. Nem 

múló lelkesedéssel és aktivitással szervezi a kultúrát és a közösségi életet Jókán, a mátyusföldi 

régió határán elterülő nagyközségben, ahol a városok közelsége miatt erősen össze kellett zárni 

a falusi néphagyományok feletti védőkarokat. Marika néni megjegyzi, Jókán azért volt kicsit 

nehezebb hagyományokat őrizni, mert egy régió határán fekvő faluról van szó. A jókai népzenét 
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https://ma7.sk/aktualis/horony-akos-megmarad-a-kisebbsegi-kulturalis-alap
https://magyarnemzet.hu/kultura/2024/02/fulek-fotoszalon-kiallitas
https://ma7.sk/tajaink/tiszta-hagyomanyorzo-sziv-dobog-jokan-kozmuvelodesi-dijas-szabone-szakal-maria
https://ma7.sk/tajaink/tiszta-hagyomanyorzo-sziv-dobog-jokan-kozmuvelodesi-dijas-szabone-szakal-maria
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mindig tisztának tartották mindenhol, és volt olyan nemzetközi fesztivál Kalocsán, ahol még az 

akkori Csehszlovákiát csak a jókai táncosok képviselték. 

 

Aktívan működik a szőgyéni Szépkorúak Klubja 
2024. február 6. – Ma7.sk 

Kirándulásokra, színházba, wellnessbe járnak, ápolják a testvérszervezeti kapcsolatokat a tatai 

nyugdíjasklubbal, évente több beszélgetést szerveznek, a napokban Smidt Tamás építész volt a 

vendégük. Ismerd meg tájainkat jelszó alatt évente kétszer meglátogatják a magyarországi 

történelmi tájakat és kétszer Szlovákia érdekes régióival ismerkednek. Élő a kapcsolatuk a tatai 

nyugdíjas klubbal, egy hét múlva ők jönnek községünkbe, a szőgyéniek pedig két hét múlva 

látogatnak Tatára egy zenés-táncos délutánra. 

 

Korec Ján Chryzostomra emlékeztek Szent Balázs püspök ünnepén 
2024. február 6. – Felvidék.ma 

Február 3-án, szent Balázs püspök és vértanú liturgikus ünnepén, a hétvégén ismét határok 

nélküli, többnyelvű ünnepi szentmise zajlott Dunacsúnyban. A hármashatárhoz közel eső 

település az 1947. február 10-i, II. világháborút követő párizsi diktátumig Oroszvárral, 

Horvátjárfaluval egyetemben Magyarországhoz tartozott. Máig is még a szlovák többség 

mellett magyar és horvát, továbbá német ajkú lakosok, plébániai egyházközségi tagok lakják. 

A hétvégén az 1925. január 22-én Bossányban, a Felső-Nyitra vidékén született, s titokban 

felszentelt, őeminenciája Korec Ján Chryzostom bíboros, nyitrai megyéspüspök, jezsuita 

szerzetes meg nem élt centenáriumát ünnepelték. 

 

Mozzanatok a perbetei Néprajzi Gyűjteményről 
2024. február 6. – Felvidék.ma 

A perbetei Néprajzi Gyűjtemény alapítói Jakab Katalin és Szabó Edit – a perbetei Magyar 

Tannyelvű Alapiskola pedagógusai, Varga Tibor – vállalkozó, fotográfus, a Nemzetközi 

Fotóművészeti Szövetség tagja, a falu népi értékeinek elvesztése miatti aggodalmuk miatt 

határozták el, hogy kiállításon mutatják be mindazt, ami a község múltjának része és jelenének 

alapja. A falu egykori katolikus népiskolájának épülete hosszú ideig üresen állt, ezért 2008-ban 

a megújult részében berendezték a néprajzi gyűjteményt. A tárgyak többsége mára már 

valószínűleg az enyészeté lett volna, hiszen a régi házak, padlásaikkal, kamráikkal már 

eltűntek. 

 

Nyitra megye fontos sportberuházásokhoz kötelezte el magát 
2024. február 6. – Felvidék.ma 

A Nyitra Megyei Önkormányzat két fontos sportberuházáshoz kötelezte el magát. 

Komáromban, a Kajak-kenu Sportklub új csónakház felépítésébe fog 2025-ben, ehhez 700 ezer 

eurós állami támogatást kíván megpályázni az Állami Sportalapból. Hasonlóan ehhez, 

kezdeményezésünkre még tavaly decemberben kötelezte el magát Nyitra megye arra, hogy az 

EuroVelo 6 kerékpárút utolsó szakaszának megépítéséhez saját költségvetésből hozzájárul 107 
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ezer euróval, átvállalva ezzel a beruházó, a Vág-Duna-Ipoly Regionális Társulás önrészét, 

melyet a megpályázott és elnyert EU-támogatáshoz (2,033 millió euró összegben) kell majd 

pályázóként befizetnie. A bőséges EU-támogatást az Interreg Szlovákia-Magyarország 

Program biztosította. 

 

Találkozó a határ menti térségek jogharmonizációja érdekében 
2024. február 6. – Új Szó 

Műhelymunka keretében találkoztak a térség polgármesterei, az Ister – Granum EGTC és az 

Interreg - határon átnyúló együttműködési program irányító hatóságának képviselői 

Esztergomban, hogy megvitassák, milyen jogharmonizációs lépések szükségesek ahhoz, hogy 

a határ mentén élők mindennapjait megkönnyítsék, magyarországi és szlovákiai oldalon 

egyaránt. Az új, brüsszeli kezdeményezés tulajdonképpen a jogi akadálymentesítést jelenti a 

határ menti régiókban, a napokban lezajlott esztergomi találkozó pedig egy műhelymunka – 

sorozat része. Jogi akadálymentesítésnek minősülne Párkány esetében például az, hogy 

életveszély vagy sürgős beavatkozás esetén át tudjon jönni és menni a Mária Valéria hídon a 

mentő, ha szükség van rá.  

 

Elnökválasztás: Már csak tízen vannak versenyben az államfői székért 
2024. február 6. – Körkép.sk, Új Szó 

Tegnap még úgy volt, hogy a tavaszi államfőválasztáson 11 jelölt versenyez majd az elnöki 

székért. Ma már eggyel kevesebben vannak, miután Peter Pellegrini (HLAS) házelnök, aki 

szintén indul a posztért, törölte Róbert Švec jelölését. A TVnoviny.sk közlése szerint nem 

sikerült elegendő aláírást gyűjtenie a jelöléshez. A törvény szerint 15 ezer érvényes szignó 

leadása vagy parlamenti képviselők legalább 15 fős csoportjának támogatására van szükség 

ahhoz, hogy valaki indulhasson az elnökválasztáson. 

Megalakult a Szerb Köztársasági Parlament 
2024. február 6. – PannonRTV 

A szerb himnuszt követően az ellenzéki képviselők hangos fütyüléssel, transzparensekkel a 

kezükben gátolták az ülést. A szerb himnusszal kezdődött a köztársasági parlament 

alakulóülése. Ezt a leendő képviselők még csendben, a megfelelő tisztelet mellett hallgatták 

végig. Ezt követően azonban változott a helyzet. Az ülést Stojan Radenović, a parlament 

legidősebb tagja vezette, köszöntője alatt azonban transzparensek kerültek elő a padsorokból. 

Az esküjük előtt álló képviselők egy része felkelt, a magasba tartott táblákon egyebek mellett 

olyan feliratok voltak olvashatók, mint a tolvajok, ellopták a választásokat, semmisítsék meg 

az eredményeket. Ez után sípoltak és minden mód igyekeztek megzavarni az ülés folytatását az 

ellenzéki képviselők. 
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https://ujszo.com/regio/talalkozo-a-hatar-menti-tersegek-jogharmonizacioja-erdekeben
https://korkep.sk/cikkek/politika/2024/02/06/elnokvalasztas-mar-csak-tizen-vannak-versenyben-az-allamfoi-szekert/
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/megalakult-szerb-koztarsasagi-parlament
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Magyarország belgrádi nagykövete fogadta a VMSZ képviselőcsoportját 
2024. február 6. – Magyarszo.rs, PannonRTV 

Képviselői megbízatásukhoz gratulált a belgrádi Magyar Nagykövetség. A szerbiai köztársasági 

parlament alakuló ülését követően Magyar József, Magyarország belgrádi nagykövete fogadta 

a Vajdasági Magyar Szövetség hat fős képviselőcsoportját a Nagykövetségen. Dr. Pásztor Bálint 

frakcióvezető úr és kollégái kiváló képviselői a szerbiai magyarságnak, szakmai tudásukkal és 

elkötelezettségükkel a sikerük garantált. Képviselői megbízatásukhoz szívből gratulálunk! - 

olvasható a belgrádi Magyar Nagykövetség Facebook bejegyzésében. 

 

Oktatásról és munkavállalási lehetőségekről a Magyar Tanszék után 
2024. február 6. – PannonRTV 

Az újvidéki Magyar Nyelv és Irodalom Tanszéken végzett hallgatók nem csak tanárként állják 

meg a helyüket diplomaszerzés után. Szép számban akadnak közöttük könyvtárosok, fordítók, 

múzeumpedagógusok, művelődésszervezők, lektorok és korrektorok is. Emiatt is szükséges az 

új megközelítések megismerése, illetve a digitális átállás a magyar nyelv és irodalom 

tanításában. A témával kapcsolatban egész napos képzést tartottak Újvidéken. Az előadás célja 

az új képzési formák bemutatása volt. A tanszékvezető elmondta, a tavaly kezdődött új 

akkreditációval visszatértek egy régi formához, korábban ugyanis a tanárképzés mellett egyéb 

területeken is diplomához juthattak a hallgatók. 

 

A 2023-as év sportolóit díjazták Magyarkanizsa községben 
2024. február 6. – PannonRTV 

Nagy Fanni és Losonc Szabolcs lett az Év sportolója Magyarkanizsa községben, mindketten a 

Potisje Birkózó Klub csapatát erősítik. Hétfő délután a településen sor került az Év sportolója 

díjak kiosztására, ahol a legeredményesebb községbeli sportolókat, sportklubokat, 

sportmunkásokat díjazták. Minden korosztályban díjazták a tavalyi év legjobban teljesítő 

sportolóit Magyarkanizsán. A fiúknál pionír kategóriában Újhelyi Balázs, a kadet kategóriában 

Lengyel Kevin, a junioroknál pedig Özvegy Dánielé lett a serleg. Mindannyian a Potisje Birkózó 

Klub tagjai. A felnőtt kategóriában pedig a szintén birkózó Losonc Szabolcs teljesített a 

legjobban, aki tavaly korosztályos magyar és szerb országos bajnoki címet szerzett, emellett az 

U23-as Európa-bajnokságon 5. helyezést ért el. 

               
Beregszászi pedagógus lett 2024 külhoni tanára 
2024. február 6. – karpataljalap.net, KISZo.net, Kárpátalja.ma, Karpat.in.ua 

Az Év Tanára díjat az Év Tanára szakmai bizottsága ítéli oda olyan pedagógusoknak, akik a 

legtöbbet tették a magyar közoktatás, nevelés terén a bizottság tagjai szerint. A jelölés teljesen 

nyilvános volt, diákok, pedagógusszervezetek és pedagógusok egyaránt jelölhettek. Összesen 

mintegy 100 jelölésből választották ki a díjazottakat. Külhoni kategóriában Hnatik-Riskó 

Márta, a Beregszászi Bethlen Gábor Líceum magyarnyelv- és irodalomtanára kapta a 
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https://pannonrtv.com/rovatok/politika/magyarorszag-belgradi-nagykovete-fogadta-vmsz-kepviselocsoportjat
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/oktatasrol-es-munkavallalasi-lehetosegekrol-magyar-tanszek-utan
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/2023-ev-sportoloit-dijaztak-magyarkanizsa-kozsegben
https://karpataljalap.net/node/67363?fbclid=IwAR02fWKhnAh7NPtJZuZtjvFp8YfhZhhHbmCmN4d_60bd54UXaRLcV-2npbc
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kitüntetést. Hnatik-Riskó Márta, a Beregszászi Bethlen Gábor Líceum magyarnyelv- és 

irodalomtanára immáron 36 éve pedagógus, továbbá a Kárpátaljai Magyar Kulturális 

Szövetség (KMKSZ), a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség, valamint a Beregszászi 

Keresztény Értelmiségiek Szövetségének (BKÉSZ) aktív tagja. Mindeközben a Kárpátalja 

hetilap és a Közoktatás folyóirat munkatársa. A kitüntetést dr. Hajnal Virág, a 

Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkárságának főosztályvezetője adta át február 6-án 

Budapesten, a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. székházában. 

 

Válaszolt az oktatási minisztérium a KMPSZ iskolai nyelvhasználattal, illetve a 

multiteszt lefordításával kapcsolatos kérdéseire 
2024. február 6. – Karpat.in.ua 

Ukrajna Oktatási és Tudományos Minisztériuma válaszolt a Kárpátaljai Magyar 

Pedagógusszövetség nyelvhasználattal, illetve a multiteszt lefordításával kapcsolatos, 

januárban elküldött kérdéseire. Az iskolai nyelvhasználattal kapcsolatban az oktatási 

minisztérium elmondta, hogy 2023. december 8-án a Legfelső Tanács számos 

törvénymódosítást fogadott el, többek között az oktatásról szóló törvény vitatott, 7. cikkelyének 

módosítását is, amely jelenleg a következőképp hangzik: „Az Európai Unió hivatalos 

nyelveinek számító nemzeti kisebbségek nyelvén oktatást folytató osztályokban 

(csoportokban) biztosított a jog az érintett nemzeti kisebbség nyelvének használatára az 

oktatási folyamatban az államnyelv mellett”. 

 

Kisebbségi újságírás háborús időkben 
2024. február 6. – KISZo.net 

Ungvári munkalátogatása során a Kárpáti Igaz Szó szerkesztőségét is felkereste az ukrán 

parlament sajtószabadság bizottságának elnöke. Jaroszlav Jurcsisin járt még az ukrán állami 

köztelevízió kárpátaljai stúdiójában és a TV21 Ungvár szerkesztőségében is. A médiapolitikus 

arra volt kíváncsi, hogyan működik egy kisebbségi sajtóműhely Ukrajnában, Kárpátalján. A 

kijevi vendégnek Dunda György lapigazgató vázolta tömören a lap 104 éves múltját, hiszen épp 

január 31-én volt 104 esztendeje annak, hogy Ungváron megjelent a lapunk jogelődjének 

számító Munkás Újság első száma. Az őszinte diskurzus során szó esett azon aggályokról, amik 

jelenleg, a háború szorításában feszítik az újságírót. Lapunk vezetője bizakodásának adott 

hangot, hogy a háború befejezése után, az európai integráció részeként ismét beszélhetünk 

előre mozdító, kulturált közéleti vitákról, kritikus gondolkodásról. 
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. február 6. – Kossuth Rádió 

 

2024 az együttműködő nemzet éve – erősítette meg Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős államtitkára Budapesten. A tematikus évet ismertető 

sajtótájékoztatóján elmondta, hogy kiemelt cél a külhoni magyar intézményrendszer 

megerősítése, támogatása mellett a hálózatok építése az élet minden területén. Idén ezeknek a 

hálózatoknak az együttműködését célzó programok megvalósítását tervezi az államtitkárság. 

Minden régióban szeretnék elérni és megerősíteni a szülőföld megtartó erejét – tette hozzá 

Potápi Árpád János. Az államtitkárt a sajtótájékoztató után nem csak a tematikus évről beszélt. 

 

A magyar kormány támogatásával nyílt szociális pékség a nyugat-ukrajnai megyeközpontban, 

Ivano Frankivszkban. A humanitárius segítségnyújtással a két nép közötti bizalmat és 

barátságot szeretnék megerősíteni.  

 

A RMDSZ Románia minden megyéjében jelen van és kisebb - nagyobb sikerrel a szórványban 

is ér el eredményeket. Bákó megye, a moldvai csángómagyarok helyzete azonban még így is 

nagy kihívásnak számít. A Moldvai Csángómagyarok Szövetségének elnökével beszélgettünk 

az idei választási évről. 

 

Idén nyáron is várják a gombaszögi völgybe a fiatalokat és a régebb óta fiatalokat is. A július 

16-a és 21-e között megvalósuló nyári tábor zenei része már kezd összeállni. A szabadegyetemi 

részen, a közéleti programokon azonban még javában dolgoznak. A részletekről Nászali Gábor 

főszervezőt kérdeztük. 

 

A kereszténység egységéért, a világbékéért és a közhatalomban résztvevő képviselőkért 

imádkoztak január utolsó vasárnapján, Magyarkanizsán, a Szent Őrangyalok római katolikus 

templomban. Az ökumenikus istentiszteleten jelen volt három felekezet püspöke is és a 

délvidéki magyarság politikusai is. 

 

Hagyományos erdélyi ízekkel ismerkedhettek az érdeklődők Kolozsváron a 12. 

Szalonnafeszten. A gasztro-kulturális rendezvényt kis túlzással akár erdélyi 

hagyományteremtő mozgalomnak is nevezhetjük, hiszen az évek során több település is 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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megszervezte az Erdélyi Kézműves Céh segítségével. Kolozsváron idén is a Bulgakov 

Kávéházban kínálták az ellenállhatatlan falatokat. 22 kistermelő portékái közül válogathattak 

az érdeklődők. Nemcsak hús- és tejtermékek, hanem különleges mustárok, illetve házi mézek, 

szörpök, lekvárok, valamint borok és pálinkák legjavát kínálták a vendégeknek.   


